


Zápis porady starosty obce Žďár nad Metují 
  

      Datum: 31.10.2022 
 

Přítomni: P. Šubíř, F. Dostál, J. Kaufman, M. Kůrová, J. Lecnarová, Š. Nunová, L. Beránek, 

J. Pohnerová, F. Thér 

Host: M. Zeman 

Zapisovatelka: Z. Sadílková 
 

Program: 

      Úvod 

1. Hasiči 

1.1. Vysvětlení rozdílu mezi SDH a JSDH 

1.2. Informace o investicích a aktivitách SDH, přehled školení členů JSDH 

1.3. Ostatní informace pro zastupitele, nové velitelské auto 

2. Probíhající opravy/rekonstrukce 

3. Otevření expozice občanům 

4. Připravované investice 

5. Energetika obecních budov 

6. Požární řád obce 

7. Nájmy obecních bytů 

8. Vesnice roku – výhra 1 mil. Kč 

9. Výsadba aleje Ostašinka 

10. Různé + Diskuse 
 

Závěr 
 

 

Úvod: 

Starosta úvodem přivítal zastupitele a zároveň byla zahájena porada. Hostem byl M. Zeman, 

jako velitel JSDH.  
 

1. Hasiči 
 

1.1.Vysvětlení rozdílu mezi SDH a JSDH 
 

M. Zeman vysvětluje přítomným rozdíl mezi Jednotkou a Sborem dobrovolných hasičů. 

Zřizovatelem Jednotky je obec, která jednotce každoročně poskytuje určitý rozpočet, hradí 

případné školení, refundace mzdy, atd. Jednotka tedy vyjíždí k zásahům, členové jednotky 

pracují na základě DPČ s obcí, pravidelně absolvují různá školení. 

Proti tomu Sbor dobrovolných hasičů je spolek, podobně jak např. sokol.  
 

1.2.Informace o investicích a aktivitách SDH, přehled školení členů JSDH 
 

M. Zeman dále předkládá zastupitelům dokumenty Odpracované a odškolené hodiny 

v jednotce a Přehled investic a aktivit SDH 2018 – 2021. (Oba dokumenty jsou přílohou 

tohoto zápisu.)  

Informuje o získané dotaci na defibrilátor ve výši 60 tis. Kč, který je momentálně již umístěn 

na budově Hasičské zbrojnice. V pátek, 11.11., proběhne školení na obsluhu defibrilátoru pro 

zájemce z řad občanů.  
 

1.3.Ostatní informace pro zastupitele, nové velitelské auto 
 

Další informace pro zastupitele se vztahuje k Požárnímu řádu obce, který je stále 

rozpracovaný (tento bod bude řešen dále v zápise starostou).  



Představuje zastupitelům spolupráci se ZD – hasiči obecní technikou pomáhají ZD – mytí jam 

atd, na oplátku bylo domluveno tankování PHM ze ZD do obecní techniky. Tato „dohoda“ se 

ale v současné době upravuje – pravděpodobně bude práce klasicky fakturována jako „práce 

traktorem“.  

Nové velitelské auto – JSDH získala (formou darovací smlouvy) auto od ČEZu – VW 

Amarok – 10 let staré auto. Auto by mělo být „velitelské“ a využívat by se mělo především na 

výjezdy do skal – pro transport pacienta ze skal k sanitce, dovoz pitné vody do hůře 

přístupných míst, atd. Náklady na vybavení auta jsou následující: polepení – 45 – 55 tis. Kč, 

majáky – 55 tis. Kč, Vysílačka 20 tis. Kč. K tomu M. Zeman dodává, že neví, v jakém stavu 

auto je, údajně by měla být špatná baterie a k autu budou přidány dvě sady pneumatik. Ještě 

doporučuje právě z důvodu výjezdů do skal ochranu podvozku za dalších cca 25 tis. Kč.  

Další informace podává o možné dotaci na novou cisternu, která by mohla být financována 

z 90% z Evropských peněz a z 5% z peněz státních – dotace v rámci česko-polských projektů. 

Případná možnost by byla dotace z MAS Stolové hory – 85 – 90%. Zatím žádná výzva 

vypsána nebyla.  

F. Dostál vrací téma k autu. V jaké bude kategorizaci? Je domluveno, že pokud auto obec 

přijme, bude zavedeno jako velitelské. O podání žádosti na toto auto bylo rozhodnuto 

začátkem roku minulým zastupitelstvem obce. F. Dostál si není jistý, zda cca 150 tis. Kč bude 

pro počáteční investici do auta stačit. 

P. Šubíř ještě dodává k informacím od M. Zemana také skutečnost, že obec má na školeních a 

vybavení pro JSDH finanční podíl. Dofinancování některých dotací plyne z peněz mimo 

rozpočet hasičů.  

M. Zeman vznáší dotaz, zda bude možné při Hasičském plese (7.1.2023) ohřívat jídlo za 

sálem v zadním skladu. Podotýká, že jídlo by se jen ohřívalo a nesmažilo, jako tomu bylo při 

jedné z minulých akcí. Toto bylo odsouhlaseno.  
 

2. Probíhající opravy/rekonstrukce 
 

Starosta informuje zastupitele o probíhajících investicích.  

Expozice v bývalém „kravínu“ – stavebně je dokončena, zbývá uhradit ještě fakturu na cca 

200 tis. Kč, která bude do konce roku uhrazena. 

Hasičárna – dotace z MASky – IROP – elektrika, schody, dveře, topení, vrchní patro. Starosta 

dále informuje, že rekonstrukce hasičárny bude do půlky listopadu dokončena.  
 

3. Otevření expozice občanům 

 

Ve čtvrtek, 17.11. (státní svátek), se pro občany otevře nová expozice – výstava 

zemědělských strojů. Expozice bude vybavována postupně. Cílem této akce bude ukázat 

občanům záměr a přibližnou vizi, jak bude expozice později vypadat. Po otevření zahájí 

prohlídku J. Tůma, který krátce pohovoří o historii obce a představí spolupráci s náchodským 

muzeem. Starosta informuje, že máme hodně nabídek na vystavované exponáty. V horním 

patře se již nyní kromě zemědělské techniky nachází i hasičské stříkačky. Menší exponáty – 

např. dětské kočárky, by měly být vystaveny ve spodním patře budovy. Na exponáty, které se 

do budovy nevejdou, nebo nebudou v nejlepším stavu, navrhuje starosta postavit přístřešek 

podél budovy kravína naproti  expozici– 60 x 6m. Pozemek u kravína ale není obecní, plánuje 

proto jednat o tomto s  xxxxx 

J. Pohnerová vznáší dotaz, kdy se plánuje expozici otevřít veřejnosti. Pravděpodobně na jaře, 

exponáty se budou postupně doplňovat.  

Další dotaz byl na náklady spojené s provozem muzea. Toto zatím nebylo nijak vyčísleno. 

V plánu je ještě dobudování parkoviště před budovou, dále natažení veřejného osvětlení.  



Starosta se ještě vrací k plánované akci 17.11., že během dané akce bude připraveno 

občerstvení – víno, guláš, káva…, zahraje xxx na harmoniku a připraveno bude i posezení pro 

občany.  
 

4. Připravované investice 
 

Stavební povolení na rekonstrukci sběrného dvora je již připraveno. Stále čekáme na vhodnou 

dotační výzvu, která by mohla být vypsána začátkem příštího roku z MŽP. Odhad dotace je 

4 – 5 mil. Kč. Původní rozpočet byl vyčíslen na cca 5,2 mil. Kč (příloha) – vzhledem k dnešní 

situaci starosta odhaduje asi 8 mil. Kč. Jednalo by se o nové oplocení, kontejnerové stání, 

domek s potřebným zázemím a nový povrch.  

Další investice je plánována do zateplení ZŠ, na které musí být stavební povolení. Pouze 

projekt na zateplení vyjde na cca 60 tis. Kč.  
 

5. Energetika 
 

Opět je řešena problematika na obecních budovách – čp. 60, ZŠ, MŠ. Starosta informuje o 

záměru instalace čerpadla a fotovoltaiky. V řešení je místo čerpadla i kotel na tuhá paliva. 

Starosta předkládá zastupitelům spotřeby energií obecních budov. F. Thér nechápe, proč je tak 

vysoká částka u osvětlení na hřišti. – Když je hřiště využíváno, je celé osvětlené, poté se sedí 

pouze u kabin, ale světla stále svítí kolem celého hřiště.  

Další zarážející spotřeba je, v porovnání s MŠ, v hasičárně.  
 

6. Požární řád obce 
 

Starosta informuje, že Požární řád byl vypracován odborníkem a schválen na veřejném 

zasedání již minulým zastupitelstvem. Po konzultaci s ministerstvem byly v PŘ objeveny 

chyby, musí se proto přepracovat a schválit znovu. Do požárního řádu se musí zapracovat 

funkční nádrž na vodu (majetek ZD), která se ale nejprve musí zprovoznit.  
 

7. Nájmy obecních bytů  
 

Starosta navrhuje zvýšit od nového roku nájmy v obecních bytech o inflaci za poslední tři 

roky, kdy nájem zůstával beze změny. Zvýšení by mělo být o cca 22% (oprava po spočítání – 

asi o 11%). Dále informuje. Že rostou i náklady na údržbu bytů – v plánu je postupná výměna 

plynových kotlů na novém sídlišti.  

Š. Nunová vznáší dotaz, kdo platí energie ve společných prostorách (svícení na chodbě). 

J. Pohnerová vysvětluje, že při zavádění původního nájmu v bytovkách se již tyto společné 

prostory započítali do nájmů.  
 

8. Vesnice roku – výhra 1 mil. Kč  
 

Starosta informuje přítomné, že již jsme dostali zprávu z MMR o možnosti využití výhry 

v krajském kole soutěže Vesnice roku. Vyhraná částka 1 mil. Kč se ale musí do něčeho 

investovat. Starosta navrhuje opravit cestu na rovinkách, která je vyčíslena na 1,9 mil. Kč, 

pokud by byl asfalt ve 2 vrstvách. V případě pouze jedné vrstvy by byla investice cca 

1,3 mil. Kč. Zbytek by tedy doplatila obec z rozpočtu.  

Dále informuje, že předpokládané příjmy v příštím roce jsou 9,2 mil. Kč.  

Další investice:  

- rekonstrukce dopravního hřiště u MŠ. Je nutné nechat vypracovat projekt a studii.  

- Náves – možnost dotace na veřejná prostranství – výzva bude pravděpodobně vypsána 

v příštím roce.  
 

 

 

 

 



9. Výsadba aleje Ostašinka 
 

V sobotu, 12.11., proběhne výsadba aleje původních ovocných stromů. Akci pořádá MAS 

Stolové hory. Akce je vhodná i pro dobrovolníky z řad občanů. Díry pro sázení stromů budou 

již připraveny, sázet se bude kolem 50 ks. Během akce bude na místě připraveno občerstvení, 

na programu je i vystoupení místních dětí ze ZŠ. Obec poskytne pro tuto akci nůžkové stany a 

několik lavic a stolů.  
 

10. Různé + diskuse 
 

Starosta domlouvá termín další porady – pondělí, 21.11., od 17 hodin. Na této poradě bude 

následně domluven termín dalšího veřejného zasedání – ještě v tomto roce.  
 

Další bod se týká veřejného osvětlení. V plánu je výměna další části (kolem ZŠ a po 

Rovinkách, až ke kravínu a nové expozici) veřejného osvětlení za nové, úspornější.  
 

Na již zmíněném veřejném zasedání se bude schvalovat rozpočtové provizorium pro příští 

rok.  
 

Začátkem roku bývá vypsána dotace na opravu sakrálních staveb. Tento rok dotační výzva 

vypsána nebyla vůbec. V případě, že příští rok bude, je v plánu požádat o dotaci na 

zrestaurování sousoší Anděla – přes Památkový ústav, restaurace za cca 600 tis. Kč.  
 

Starosta opět vyzývá zastupitele, aby si na příští poradu připravili návrhy, co by chtěli v obci 

zlepšit/změnit/zavést.  

Návrh si připravila M. Kůrová, která přednáší několik inspirací pro tvorbu „kulturních akcí“ 

v obci (příloha zápisu). Dále navrhuje vyřešit odstranění nánosů a porostů z potoka. – Na toto 

je každý rok podávána žádost na Povodí Labe. (1.11. byla žádost odeslána) 

Další návrh M. Kůrové je zachování tradičního Jarmarku tak, jak byl předešlé roky.  
 

Rozsvěcení Vánočního stromu na návsi – sobota, 26.11.2022. Tato akce se již tradičně spojí i 

s příchodem čertů a Mikuláše – zařídí hasiči – dýmovnice  a ostatní „efekty“ hradí obec.  
 

Další body do diskuse přidány nebyly. Starosta poděkoval přítomným a ukončil poradu.  
 

 

 

 

Zapsala: Zuzana Sadílková dne 2.11.2022 

 

Ověřil: Pavel Šubíř                                                                              
















